
Zápis z jednání Školské rady při ZŠ Rosice 
 
Datum konání: 15.2.2022 
 
Za zřizovatele byli přítomni: 
Lukáš Volánek, DiS. prezenčně 
Mgr. Barbara Jungmannová prezenčně 
 
Za zástupce rodičů byli přítomni: 
Lenka Kaniová prezenčně 
Jana Lokajová distančně, on-line 
 
Za pedagogické pracovníky byli přítomni: 
PaedDr. Jaroslava Kroupová prezenčně 
Mgr. Pavla Šoltésová prezenčně 
 
Hosté: 
Mgr. Petr Řezníček prezenčně 
Mgr. Jaroslava Trandová prezenčně 
 
Omluveni: 
Ing. Petr Klíma 
Lucie Heroudková 
 
Program zasedání: 

1. Zahájení zasedání 
2. Schválení programu zasedání 
3. Určení zapisovatele a ověřovatele 
4. Odloučené pracoviště Na Vyhlídce 
5. Diskuse 

 
Ad1) 
Jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin PaedDr. Jaroslavou Kroupovou, byla podepsána 
prezenční listina. Bylo konstatováno, že rada je usnášeníschopná za přítomnosti 6ti členů, 2 
členové byli omluveni.  
 
Ad2)  
Program zasedání byl jednomyslně schválen, všichni přítomni hlasovali pro.  
 
Ad3) 
Zapisovatelem byla navržena a jednomyslně zvolena Barbara Jungmannová, ověřovatelkou 
zápisu Lenka Kaniová.  
 
Ad4) 
Pan ředitel Mgr. Petr Řezníček seznámil přítomné se situací kolem odloučeného pracoviště 
Na Vyhlídce. S přibývajícím počtem žáků a novým způsobem financování jsou nové 
požadavky na výukové prostory. Tlak na snižování počtu žáků ve třídách sice vede ke zvýšení 



kvality výuky v menších kolektivech, ale přináší nároky na rozšíření prostorové kapacity. 
Společně se zřizovatelem Město Rosice se povedlo zajistit nový areál Na Vyhlídce. V první 
etapě rekonstrukce se počítá s vytvořením prostředí pro 4 první třídy, a to již pro školní rok 
2022/2023. Dále pak zázemí pro učitele, družinu, jídelnu. Důvodem pro výběr prvních tříd 
byla zejména skutečnost, že se zde nestřídají vyučující tak, jako je tomu u druhého stupně. 
(V případě, že by se na Vyhlídku přesouvali žáci vyšších ročníků prvního stupně, muselo by 
dojít k dělení třídních kolektivů.) Tím se v prostorách stávající školy uvolní 3 třídy po 
devátých ročnících. Schéma do budoucna a cílová vize je, že z každého ročníku prvního 
stupně budou na nové škole vždy dvě třídy. První třídy, co nastoupí již letos 2022 zůstanou 
v prostorách po dobu minimálně tří let. Celkově nové prostory detašované školy budou jen 
pro první stupeň.  
 
Ad5) 
Diskuse: 

• Paní Kaniová se ptala, jestli je nástup do nové školy již v roce 2022 na sto procent. 
Pan ředitel reagoval odkázáním na zřizovatele školy. Pan Volánek ujistil, že všichni 
dělají vše proto, aby to tak bylo. Práce je rozvržena do etap. V první etapě se bude o 
rekonstrukci stávajících prostor bývalého školského zařízení. Rekonstrukce v další 
etapě bude zahrnovat náročnější stavební úpravy a přípravu na možnost dostavby 
dalšího podlaží. Město se bude ucházet o dotace. Následně proběhla krátká diskuse 
o rozsahu oprav. 

• Paní Kaniová dále vznesla připomínku, že rodiče prvňáčků nejsou dobře informováni. 
A ráda by věděla, kdy a od koho informace obdrží. Odpověď ze strany pana Volánka 
byla, že i toto je důvodem naší dnešní schůzky, objasnit si kompetence, jak budeme 
informace komunikovat. Slova se ujala paní Kroupová, dodala, že budova byla 
koupena teprve v prosinci loňského roku a stále probíhá výběrové řízení na firmu, co 
bude provádět rekonstrukci. Více informací bude k dispozici až po zápise do prvních 
tříd. Tento zápis se uskuteční 4. a 5. dubna 2022. Do třiceti dnů od zápisu proběhne 
předání rozhodnutí o přijetí. Rodičům bude sděleno více podrobností ke stávajícímu 
stavu. 

• Paní Lokajová se tázala, jak to bude v nové škole s obědy. Odpověděl pan Volánek, že 
v prostorách nové školy bude výdejna obědů a obědy se budou vozit z kuchyně 
mateřské školy v Husově čtvrti.  

• Paní Lokajová se tázala, jak to bude s dopravou, jak bude vypadat infrastruktura, 
silnice, chodníky, jestli bude nějaká autobusová svozová doprava. Pan Volánek 
odpověděl, že vidí řešení ve formě ankety u zápisů a zmapovat si počet rodičů, kteří 
chtějí děti vozit, případný zájem rodičů o sdílený svoz, výši příspěvků na něj i 
potenciální místa zastávek ….  

• Pan Volánek otevřel téma na tříletý výhled, kdo určuje jaké kritérium, zda ředitel 
školy, vedení školy a jakým způsobem se rozhoduje. Pan Řezníček uvedl, že kritériem 
bude i bydliště žáků. A shodli se na tom, že rozdělení tříd i žáků do tříd je v 
plné kompetenci školy.  

• Paní Kaniová vznesla dotaz na parkování u školy na Vyhlídce. Pan Volánek uvedl, že 
jsou plánována rychloobrátková parkovací místa v režimu K+R, vlastník areálu 
pracuje na projektu parkovací desky, která navýší počet stávajících parkovacích míst 
zhruba o dvojnásobek. Vedení města řeší i vybudování nových parkovacích stání na 
pozemku města.  



• Paní Kaniovou také zajímal, jak bude řešen vchod do objektu školy. Pan Volánek 
dodal, že vchody do školy a školky budou oddělené. Má k dispozici vizualizaci 
projektu.  

• Další dotaz paní Kaniové byl na projekt Můj deváťák. Zda bude probíhat v případě 
oddělení prvních tříd. Paní Kroupová odpověděla, že projekt pokračovat bude, 
v upravené podobě. Kdy budou probíhat více projektové dny jako Den zdraví, 
Vánoce, Den dětí, Den země. Deváťáci budou doprovázet svého prvňáčka jen první 
dva dny. Pak se předpokládá už samostatnost, a to hlavně díky komornímu prostředí, 
kde „není tolik dveří“ jako v prostorách velké školy. Bude tam méně dětí, menší 
skupinky přehlednější prostředí podobné školce.  

• Paní Lokajová se dále tázala na to, jak je ošetřena bezpečná cesta do školy. Pan 
Volánek uvedl, že budou podpůrné aktivity kolem cesty a přes přechody. V současné 
době je primární pozornost soustředěna na stav budovy, projekty a její přípravu na 
výuku.  

• Paní Kroupová otevřela témata z dopisu od rodičů v zastoupení pana Vybírala. 
Témata dopisu, která byla diskutována: Můj deváťák, Doprava a anketa, Sourozenci 
na dvou školách, Dobrovolná volba školy, Dotace na jazykovou přípravu nebo jiný 
benefit nové školy, Obsadit žáky vyšších ročníků. Část témat již byla zodpovězena 
dříve, sourozence není možné zohledňovat, výběr škol nebude na rodičích a na 
poslední bod uvedl pan Řezníček, že to není možné díky úvazkům, kdy učitelé musí 
dobírat hodiny.  

• Paní Lokajová uvedla, že docházka dětí a bezpečnost při cestě do školy by se měla 
řešit prioritně. Paní Kaniová se přidala, že se přimlouvá na svoz dětí školním 
autobusem. Pan Volánek doplnil, že jednání vedoucí k získání nových prostor pro 
výuku byla náročná a probíhala skoro dva roky. A že i on je příznivcem bezpečné 
cesty do školy. Přecházet frekventovanou státní silnici musí i někteří žáci i nyní. Dále 
by rád, kdyby se pomalu začalo s přípravou dotazníků zpřesňujících, kolik dětí má 
zájem o družinu, odkud a kam by byla poptávka svozu a z jakých lokalit, popř. jaká 
jsou kritéria pro výběr, kdo bude chodit na novou školu.  Pan Řezníček konstatoval, 
že je ještě brzy, že škola nemá podklady, dokud nedojde k zápisu.  

• Paní Lokajová znovu apelovala na dostatečnou informovanost rodičů. S tím souhlasil 
také pan Volánek. Pan Řezníček řekl, že chce poskytovat jen faktické informace a ty 
se odvíjí například od stavebních prací a dodavatelů. Pan Volánek shrnul, že projekt 
má dvě roviny, technickou a provozní. A minimálně v provozní již má škola jasno. Tak 
alespoň tato rovina může být komunikována.  

• Paní Jungmannová vznesla dotaz na vytvoření diskusní platformy, kde se mohou 
setkat zástupci rodičů, školy a zřizovatele. Tento návrh byl zamítnut s tím, že škola 
nedisponuje pracovníkem, který by se věnoval moderování fóra. Na konkrétní dotazy 
rodičů pan ředitel odpovídá.  

• Pan Volánek se zajímal o personální nároky pro novou školu, zda je dostatek učitelů. 
Pan Řezníček odpověděl, že škola má vypsané výběrové řízení na učitele pro první 
stupeň a prozatím dostatek kandidátů.  

• Dotaz paní Kaniové na psychologa na nové škole odpověděl pan Řezníček tím, že 
psycholog bude dojíždět a zůstane na stávající škole.  

• Dalším bodem diskuse byl dotaz, zda Hejného metoda výuky matematiky bude 
jedním z kritérií výběru tříd pro novou školu. Toto nebylo potvrzeno.  

 



Pan Volánek závěrem poděkoval všem přítomným a ocenil možnost setkání nad 
tématem. Znovu zdůraznil, že nebylo jednoduché nové prostory pro školu získat a 
podstatné je projekt nové moderní školy dotáhnout do konce. Teď je potřeba vše dobře 
vykomunikovat napříč zúčastněnými stranami. Dobře popsat stávající situaci, další 
postup ať už vybavení nebo dopravní obslužnost nového objektu. A v neposlední řadě i 
vizi do budoucna, která ulehčí škole a žákům poskytne kvalitní prostředí pro vzdělávání. 
Nové prostory poskytují potenciál v podobě lepší dopravní dostupnosti, hřiště, menších 
výukových skupin, prostorů pro družinu, kapacitní jídelny, tělocvičny i nadstandardní 
odpočinkové zóny.  
 
Paní Kroupová také poděkovala zúčastněným a dodala, že další schůze Školské rady je 
možná při jakémkoliv podnětu. Tento je potřeba zaslat na email pana Pokorného.  
 
Výstupem tohoto zasedání bude krátké sdělení o stávající situaci, plánech a prozatímních 
termínech rekonstrukce nového objektu školy do měsíčníku Rosa, na FB stránky školy, na 
stránky města a informace do školek.  

 
 
 
Zapsala:   Barbara Jungmannová 
 
 
Zápis ověřila:  Lenka Kaniová 
 
 
 
 


